東華三院馬振玉紀念中學 行政通告 079/24-25 關注吸食電子煙及太空油毒品問題

校方相應措施

敬啟者:

近日本港媒體廣泛報導吸食電子煙及太空油毒品有年輕化趨勢,為保護學童,防範於未然,學校已 透過早會、周會、展板及播放影片,向同學灌輸有關知識,藉此加強向師生盲傳吸食電子煙及太空油毒 品的禍害。

校方已於上星期向 貴家長發出通函,提醒家長務必多留意子女的情緒變化、作息時間及社交圈 子,多與孩子討論毒品與電子煙的禍害,強調健康生活的重要性。一旦發現子女行為有異或持有來源不 明的物品(如電子煙設備),請提高警覺,有需要時立刻與校方聯絡。

為加強保障,防止吸食太空油的行為入侵校園,如校方接獲投訴或舉報指學生涉及電子煙或太空油 毒品的情況時,學校將按照教育局《學校行政手冊》3.7.2段「處理涉及毒品事件的措施」,及時聯絡家 長,並按教育局及校本機制通報有關人士,讓學生得到適當的輔導及跟進。

為保障學生的健康和維持校園紀律,請各位家長知悉及贊成在合理及切合需要的情況下,校方將 根據教育局《學校行政手冊》3.6.4 段,在合法、無不合理的情況下,按照「搜查學生財物的原則及程 序」和私隱專員公署相關指引,以尊重的方式,組織「不定時」的巡查行動,檢視學生有否攜帶違反 校規的物品回校。如在巡查期間發現違規物品,會即時聯絡家長及按相關指引跟進。

請於四月二十九日(星期二)或之前簽妥電子通告回條,以便統籌辦理。如家長對以上有任何疑問, 歡迎致電 2443 9899 與訓導主任蔡燕芳老師或吳志騰老師聯絡。

此致 貴家長 東華三院馬振玉紀念中學校長 WGHs. C. V 東華三院 馬振玉 紀念中學 (陳妙霞) 二零二五年四月十一日 東華三院馬振玉紀念中學 班號: 行政通告 079/24-25 關注吸食電子煙及太空油毒品問題 校方相應措施 敬覆者: 本人為 班學生 之家長,已知悉上述通告之內容,本人定會督促敝 子弟遠離毒品。 此覆 東華三院馬振玉紀念中學 家長簽署:

家長姓名:

TWGHs C.Y. Ma Memorial College Administration Circular 079/24-25 Concerns over Vaping and "Space Oil Drug" Abuse Corresponding Measures by the School

11th April 2025

Dear Parents

Recently, local media has widely reported a trend of younger individuals using e-cigarettes and "Space Oil Drug". To protect students and prevent them from the potential harm, our school has been educating students about the dangers of these substances through morning assemblies, seminar, display board and video presentations.

As addressed in our eNotice last week, we urge parents to pay close attention to your child's emotional changes, daily routines, and social circles, and encourage them to share their school life with you. Please take the opportunity to discuss the dangers of drugs and e-cigarettes with your child, emphasizing the value of a healthy lifestyle. If you find your child any unusual behaviours or in possession of items of unknown sources, such as e-cigarette devices, please remain vigilant and contact the school immediately.

To prevent the infiltration of Space Oil Drug abuse on campus, if the school receives complaints or reports regarding students involving with such substances, we will follow the instructions of the Education Bureau's School Administration Guide (Section 3.7.2: Measures for Handling Drug-Related Incidents). This includes promptly notifying parents and reporting to relevant authorities to ensure students receive appropriate counselling and follow-up support under the EDB and school-based policies.

To ensure students' health and maintain school discipline, we sincerely ask all parents to be notified and support the school's reasonable and necessary measures. The school may carry out "random inspections" in accordance with the Section 3.6.4 of the EDB's School Administration Guide and the Privacy Commissioner's guidelines. These inspections will be carried out lawfully, respectfully, and without undue intrusion, following the Principles and Procedures for Searching Students' Belongings. If any illegal substances are found during such inspections, we will immediately contact the parents and follow the above guidelines for further actions.

Please return the signed e-reply slip to the class teacher by 29th April 2025 (Tuesday). Please feel free to contact the Discipline Master/Mistress Miss Choi Yin Fong or Mr. Ng Chi Tang on 2443 9899 if you have any questions.

Yours sincerely

∕Chan Miu Ha Principal

Note: In case of any discrepancies between the Chinese and English versions of the above content, the Chinese version shall prevail.